
 ZÁPIS č. 4/1999 (83)  
 z jednání Akademického senátu VUT ze dne 23. února 1999 

 konaného v zasedací místnosti rektora, Kounicova 67a v Brně 
 
Přítomni:  viz presenční listina (celkem 22 senátorů) 

Omluveni:  Zmeškal/FCH, Kříž/FP, Jílek/FP, Zubalíková/FaME 

Hosté:   rektor Vavřín, prorektoři Kadrnožka a Dub, kvestor Černý,  
Ing. Smolík, Ing. Zmek 

 
Vzhledem k tomu, že prorektor Kadrnožka musel služebně odcestovat, byl program jednání 
upraven - bod č. 6 Řád výběrového řízení pro obsazování míst akademických pracovníků byl 
přesunut na druhé místo.  
 
PROGRAM: 
1.  Kontrola zápisu z minulého zasedání 
2.  Řád výběrového řízení pro obsazování míst akademických pracovníků 
3.  Zprávy zpravodajů, závěrečná diskuse, hlasování o přijetí Studijního a zkušebního řádu 

VUT 
4.  Předložení návrhu 3 nových členů Vědecké rady VUT: 

Ing. Jiří Pánek - ředitel ORGREZ Brno (přechod z externích  členů do interních) 
Prof. ak. mal. Jiří Načeradský - FaVU 
Prof. RNDr. František Neumann, DrSc. - Matematický ústav AV ČR  v Brně 
Přechod 2 interních členů do externích členů VR VUT: 
Prof. ak. soch. Vladimír Preclík 
Prof. Dr. Ing. Zdeněk Šauman, DrSc. 

5.  Zpráva legislativní komise, projednání a hlasování o přijetí  Vnitřního mzdového předpisu 
VUT 

6.  Diskuse k pracovnímu řádu 
7.  Různé 
 
 
Ad 1) Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT 
K zápisu z minulého zasedání AS VUT nebyly vzneseny žádné připomínky.  
 
Ad 2) Řád výběrového řízení pro obsazování míst akademických pracovníků 
Doc. Münsterová informovala o průběhu projednávání materiálu. Dle aktualizovaného Časo-
vého plánu tvorby vnitřních předpisů byl materiál předán dne 10. 11. 1998 LK AS VUT, která 
jej projednala 1. 12. 1998 a vznesla svoje připomínky. Tyto připomínky byly zapracovány 
a dne 4. 12. 1998 byla opravená verze rozeslána E-mailem všem členům AS VUT  
s předpokladem, že bude projednána na zasedání AS VUT dne 22. 12. 1999. Toto zasedání se 
neuskutečnilo. Dodatečně byla provedena úprava prohlášení (v souvislosti se změnou VŠ na 
veřejně-právní instituci) a materiál byl rozeslán členům AS VUT E-mailem dne 18. 2. 1999. 
Členové legislativní komise nemají k předloženému návrhu žádné další připomínky a doporu-
čují jej ke schválení.  
Vzhledem k tomu, že žádný z přítomných senátorů neměl již další připomínky, vznesl Ing. 
Zmrzlý dotaz, zda jsou senátoři o předloženém návrhu ochotni hlasovat. 
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Kdo je pro hlasování o schválení předloženého návrhu? 
Pro - 21 hlasů 
Zdržel se hlasování - 1 hlas 
Proti - 0 hlasů 
Členové AS VUT souhlasili s hlasováním o předloženém návrhu.  
 
Hlasování o schválení návrhu Řádu výběrového řízení pro obsazování míst akademických  
pracovníků: 
Kdo souhlasí s přijetím předloženého návrhu Řádu výběrového řízení pro obsazování míst 
akademických pracovníků? 
Pro - 21 hlasů 
Zdržel se hlasování - 1 hlas 
Proti - 0 hlasů 
Návrh byl přijat. 

UAS 1 
AS VUT schvaluje Řád výběrového řízení pro obsazování míst akademickými pracovníky. 
 
Ad 3) Zprávy zpravodajů, závěrečná diskuse, hlasování o přijetí  
          Studijního a zkušebního řádu VUT 
Zprávu o zpracování předloženého návrhu přednesl prorektor Dub. Při diskusích o finalizaci 
Studijního a zkušebního řádu VUT dospěli zpracovatelé k závěru, že lze přijmout pro všechny 
typy studia jeden studijní řád. Proti verzi, kterou senátoři obdrželi již došlo k posunu - prorek-
tor Dub předal písemné formulační upřesnění. Redakci textu provede Dr. Sacher a následně 
Mgr. Božek.  
Doc. Glosová se zúčastnila jednání s proděkany. Jednání s proděkany nebylo jednoduché, na-
konec však došlo ke shodě. Doc. Glosová doporučila předložený návrh Studijního a zkušební-
ho řádu VUT ke schválení.  

Návrh studentů na vypuštění čl. 13 
Studenti, zastoupení v AS VUT, podali návrh na vypuštění čl. 13, týkajícího se souborné 
zkoušky. Zdůvodnili svůj návrh tím, že tuto zkoušku považují za opakování již vykonaných 
zkoušek. 

Prorektor Dub studentům zdůvodnil smysl tohoto článku. Ve Studijním a zkušebním řádu je 
definován pojem souborné zkoušky a je zde popsáno, jakým způsobem se při ní postupuje. 
Zda se souborná zkouška provádí, nebo neprovádí, závisí na studijním programu. Soubornou 
zkoušku není možné zrušit tím, že bude vypuštěna ze studijního a zkušebního řádu. Kompe-
tence schvalování studijních programů přísluší vědecké radě fakulty. Obsah stávajících studij-
ních oborů, které mají přesně definovaný průběh, souvisí s jejich akreditací. Zásahem do 
akreditovaných studijních programů by se mohlo ohrozit jejich uskutečňování. Škrtnout část 
dokumentace studijního programu nelze, změna je možná pouze v případě předložení materiá-
lu k nové akreditaci. 
 
DISKUSE: 
Rektor Vavřín sdělil, že souborná zkouška je prováděna zatím pouze na FEI, jejím smyslem je  
kontrola trvalosti získaných vědomostí, schopnosti jejich interdisciplinárních aplikací a zajiš-
tění stanovené úrovně při přechodu studenta z 1. stupně do 2. stupně studia. Tuto zkoušku zde 
konají pouze studenti s horším studijním průměrem. 
Prorektor Kadrnožka považuje soubornou zkoušku za významný nástroj ke zvyšování kvality 
absolventů VUT. 
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Mgr. Božek konstatoval, že vypuštění tohoto článku neohrozí akreditované studijní programy, 
ale stejně tak jeho ponechání nezavazuje fakulty k zařazení souborné zkoušky do studijních 
programů. Navrhl proto zachovat tento článek v předpisu, se specifikací jednoznačně upřesňu-
jící formu zkoušky: 
Nové znění odst. (1): „Souborná zkouška je prostředek syntézy látky a pochopení souvislostí 
ve vymezeném souboru předmětů“.  
Nové znění odst. (2): „Souborná zkouška nesmí svou formou a průběhem nahrazovat a opa-
kovat zkoušky z jednotlivých předmětů. Rozsah a úroveň zkoušené látky a hodnocení znalostí 
musí odpovídat smyslu zkoušky dle odst. 1, především z hlediska interdisciplinárních souvis-
lostí. Průběh souborné zkoušky a vyhlášení jejího výsledku jsou veřejné“. 
Návrh nového znění výše uvedených dvou odstavců byl ze strany předkladatelů akceptován 
a zapracován. 

Po diskusi přistoupili členové AS VUT k hlasování. 

Hlasování o vypuštění čl. 13 ze Studijního a zkušebního řádu VUT (návrh studentů): 
Ing. Zmrzlý vznesl dotaz, kdo je pro vypuštění čl. 13 ze Studijního a zkušebního řádu? 
Pro - 8 hlasů 
Proti - 8 hlasů 
Zdržel se hlasování - 6 hlasů 
Návrh studentů nebyl přijat. 

Studenti sdělili, že ze svého požadavku neustoupí a chtějí požádat o dohodovací řízení. Dle 
Jednacího řádu AS VUT musí být nejdříve hlasováno o předloženém návrhu akademickým 
senátem a až po tomto hlasování může proběhnout dohodovací řízení.  

Senátoři navrhli, aby bylo přijato doplňující usnesení, které by doporučilo vedení VUT věno-
vat zvýšenou pozornost naplnění souborné zkoušky a prověřit, zda souborná zkouška je nebo 
není v souladu se zákonem. Při přípravě akreditace inovovaných studijních programů, které 
proběhnou během 2 roků, zvážit zařazení souborné zkoušky do studijních programů.  
Akademický senát VUT žádá rektora Vavřína, aby působil ve směru k fakultám tak, aby stá-
vající souborné zkoušky byly uvedeny do souladu se stávajícím čl. 13. 
Kdo je pro výše uvedený návrh usnesení? 
Pro - 15 hlasů 
Zdržel se hlasování - 7 hlasů 
Proti - 0 hlasů 

UAS 2 
AS VUT doporučuje vedení VUT věnovat zvýšenou pozornost naplnění souborné zkoušky 
a prověřit, zda souborná zkouška je v souladu se zákonem. Při přípravě akreditace inovova-
ných studijních programů, které proběhnou během 2 roků, doporučit VR fakult provedení ana-
lýzy a zvážit zařazení souborné zkoušky do studijních programů.  
Akademický senát VUT žádá rektora Vavřína, aby působil ve směru k fakultám tak, aby stá-
vající souborné zkoušky byly uvedeny do souladu se stávajícím čl.13. 
 
Dále byly před hlasováním o celém návrhu Studijního a zkušebního řádu projednány připo-
mínky členů AS VUT.  

Připomínky senátorů ke Studijnímu a zkušebnímu řádu VUT 
⇒ Doc. Münsterová a Prof. Hlavenka vznesli na základě pověření AS FS dotaz, jestli bude 

existovat nějaká obdoba dosavadních oborových rad, neboť je obava, že jediná rada studij-
ního programu neobsáhne do detailu problematiku všech studijních specializací. Prorektor 
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Dub a Mgr. Božek odpověděli, že tato otázka je plně řešena v čl. 4, odst. (2). Pochybnost 
o křížení kompetencí s VR fakulty vylučuje modifikace všech 4 odstavců v čl. 4. 

 
⇒ Doc. Friedl navrhl vypustit čl.17, protože jej nepovažuje za vhodné uvádět v základním 

dokumentu, evidence studentů je záležitostí fakult. Prorektor Dub zdůvodnil nutnost pone-
chání tohoto článku, který reaguje na situaci, která je každoročně projednávána na KR. Za-
čátek studia je specifický, tento článek ukládá fakultě, aby přiměřeným způsobem na začát-
ku studia studenta evidovala jeho existenci - souvisí s nejrůznějšími dalšími povinnostmi 
školy a je také ochranou studentů samotných.  
Mgr. Božek navrhl upravit znění čl. 17 následovně: „Pro potřebu evidence studentů je 
možné v průběhu prvního semestru studia provádět kontrolu fyzické účasti studentů na cvi-
čeních, seminářích a na výuce v ateliérech. Opakovaná neomluvená neúčast ve výuce 
s kontrolovanou účastí může být důvodem pro ukončení studia pro neplnění studijních po-
vinností. Pravidla pro provádění kontroly studia během prvního semestru studia stanoví 
směrnice fakulty“. 

⇒ Doc. Zbořil upozornil, že je třeba dát do souladu čl. 22, odst. 1 - Studijního a zkušebního 
řádu s § 44,  odst. 2, písm. f)  zákona o VŠ. 

 
Veškeré další formulační, formální i věcné úpravy, s výjimkou úpravy čl. 16, odst. 2, jsou 
uvedeny v materiálu, který obdrželi všichni členové AS VUT na dnešním zasedání. V čl. 16, 
odst. 2 se text „...souborná zkouška, je její vykonání...“ nahrazuje textem  „...souborná zkouš-
ka, jejíž vykonání nebylo prominuto, je její vykonání...“ 
 
Hlasování o přijetí předloženého návrhu Studijního a zkušebního řádu VUT včetně výše 
uvedených připomínek:. 
Kdo je pro přijetí Studijního a zkušebního řádu? 
Pro - 13 hlasů 
Proti - 6 hlasů  
Zdržel se hlasování - 3 hlasy 

UAS 3 
Studijní a zkušební řád včetně výše uvedených připomínek byl schválen. 
 
Po tomto hlasování vystoupili studenti, kteří všichni hlasovali proti předloženému návrhu 
a požádali dle odst. 17 Jednacího řádu AS VUT o dohodovací řízení. Ing. Zmrzlý je požádal 
o vyjádření hlasováním. 
Hlasování: Pro - 6 hlasů všichni přítomní studenti se jednomyslně vyjádřili pro dohodovací 
řízení.  
 
Následovala přestávka, během které proběhlo dohodovací řízení mezi studenty, předkladateli 
návrhu a členy legislativní komise AS VUT, které se týkalo čl. 13 Studijního a zkušebního 
řádu. 
 
Výsledek dohodovacího řízení k čl. 13 Studijního a zkušebního řádu VUT: 
Mgr. Božek informoval o průběhu dohodovacího řízení. Studenti nesouhlasí s tím, aby sou-
borná zkouška vůbec byla součástí studijních programů. Dohodování probíhalo v tom smyslu, 
zda se AS VUT nepřikloní k tomu, aby souborná zkouška jako institut nebyla ani ve studij-
ních programech. Toto rozhodnutí však nepřísluší do kompetence Akademického senátu 
VUT. 



 5 

DISKUSE: 
Vzhledem k tomu, že souborná zkouška je uskutečňována  pouze na FEI, navrhl rektor Vavřín 
studentům řešit tuto záležitost na Akademickém senátu FEI. Mgr. Božek navrhl provést úpra-
vy předpisu tak, aby se vyhovělo žádosti studentů pomocí doprovodného usnesení.  
Rektor Vavřín se dotázal studentů, zda se domnívají, že by bylo dobré tuto zkoušku zakázat 
do budoucna? On sám by si nedovolil ji nařídit, ani zakázat. Předpis studijního a zkušebního 
řádu by měl dávat plnou volnost fakultám, aby se rozhodly o začlenění souborné zkoušky do 
studijního programu a její specifikace ve studijním řádu naopak zakládá studentům možnost 
odvolávat se na tento řád, ve kterém je specifikace obsahu a průběhu této zkoušky.  
Prorektor Dub uvedl, že čl. 13 řeší proceduru jak se zkouška bude konat, pokud je zařazena do 
studijního programu. Diskuse, zda bude souborná zkouška součástí studijního programu, nebo 
ne, se týká formulace upravených studijních programů pro opětovnou akreditaci. Z dnešní 
diskuse jasně vyplynulo, že při realizaci této zkoušky jsou problémy. Proti koncepci souborné 
zkoušky tak, jak je vymezena v tomto procedurálním předpise, nejsou námitky. Vedení školy 
by mělo přihlédnout, aby souborná zkouška plnila zastřešující roli, jakou by měla mít. Jestliže 
toho nelze dosáhnout, potom vedení školy může doporučit fakultě, aby tuto zkoušku nezařa-
zovala. 
 
Na závěr členové AS VUT konstatovali, že AS VUT nemůže ovlivnit konání souborných 
zkoušek na fakultách. Může ovlivnit pouze to, jestli bude její koncepce definována ve Studij-
ním a zkušebním řádu, ale její vlastní realizaci na fakultách - rozhodnutí, zda bude nebo ne-
bude součástí studijních programů -  je v plné kompetenci fakult při tvorbě a schvalování stu-
dijních programů.  
Ing. Zmrzlý upozornil na to, že jestliže v dohodovacím řízení nedojde ke shodě, bude muset 
být schválení předloženého materiálu odloženo na příští zasedání AS VUT.  Vznesl dotaz na 
studenty, zda byli argumenty přesvědčeni, nebo zda trvají na pokračování jednání na příštím 
zasedání AS VUT. Studenti se pěti hlasy vyjádřili záporně. Zaměstnanecká komora se vyjádři-
la v tom smyslu, že je ochotna čl. 13 ze Studijního a zkušebního řádu vypustit. Studenti požá-
dali znovu o další přestávku, po které sdělí svoje rozhodnutí. Po přestávce studenti sdělili, že 
jsou ochotni souhlasit s ponecháním čl. 13, pokud bude přijato doprovodné usnesení.  
 
Návrh na  usnesení AS VUT k čl. 13 Studijního a zkušebního řádu VUT: 
Akademický senát VUT v duchu dohodovacího řízení zavazuje vedení VUT k tomu, aby smy-
sl souborné zkoušky byl v souvislosti s předložením žádosti o opětovnou akreditaci studijních 
programů (nejdéle však do 2 let)  podroben analýze. Výsledky této analýzy budou projednány 
Akademickým senátem VUT. V případě, že bude shledána nevhodnost této zkoušky, doporučí 
vedení VUT vědeckým radám fakult, aby tato zkouška nebyla zařazována do studijních pro-
gramů. 
Hlasování: 
Kdo souhlasí s výše uvedeným návrhem na usnesení? 
Pro - 20 hlasů (2 senátoři odešli z jednání) 
Zdržel se hlasování - 0 hlasů 
Proti - 0 hlasů 
Usnesení bylo jednomyslně schváleno. 
UAS 4 
AS VUT přijal výše uvedené usnesení  k čl. 13 Studijního a zkušebního řádu VUT. 
 
Na závěr bylo znovu přistoupeno k hlasování o předloženém Studijním a zkušebním řádu 
VUT, včetně výše uvedených připomínek a usnesení UAS 4, které bylo přijato.  
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Hlasování: 
Pro - 20 hlasů 
Zdržel se hlasování - 0 hlasů 
Proti - 0 hlasů. 

UAS 5 
Studijní a zkušební řád VUT, včetně výše projednaných připomínek a schváleného usnesení 
UAS 4, byl Akademickým senátem VUT přijat. 
 
 
Ad 4) Předložení návrhu nových členů Vědecké rady VUT 
Rektor Vavřín informoval senátory o svém návrhu 3 nových členů Vědecké rady VUT. Čle-
nové AS VUT hlasovali jednotlivě o předložených návrzích. 

Ing. Jiří Pánek, ředitel ORGREZ Brno (přeřazení z externích členů do interních). Zúčastňuje 
se všech zasedání VR, má veliký rozhled v průmyslové sféře (dlouholetá spolupráce s VUT). 
Hlasování: 
Kdo souhlasí, aby se stal Ing. Pánek interním členem VR VUT? 
Pro - 16 hlasů 
Proti - 0 hlasů 
Zdržel se hlasování - 3 hlasy 
UAS 6  
AS VUT schválil Ing. Jiřího Pánka za člena Vědecké rady VUT. 

Návrh dvou nových členů VR VUT: 
Prof. akad. mal. Jiří Načeradský/FaVU - na této fakultě je od jejího založení, vede jeden 
z nejkvalitnějších ateliérů. V současné době FaVU nemá žádného svého interního zástupce ve 
VR VUT. 
Hlasování: 
Kdo je pro, aby se Prof. Načeradský stal řádným členem VR VUT? 
Pro - 19 hlasů 
Zdržel se hlasování - 0 hlasů 
Proti - 0 hlasů 
UAS 7 
AS VUT schválil Prof. ak. mal. Jiřího Načeradského za člena VR VUT. 

Prof. RNDr. František Neumann, DrSc. - Matematický ústav AV ČR v Brně 
Člověk světově proslulý, jeden z předních českých matematiků. Doplní počet členů, kteří ne-
jsou v zaměstnaneckém poměru na VUT. 
Hlasování: 
Kdo souhlasí, aby se Prof. Neumann stal řádným členem VR VUT? 
Pro - 19 hlasů 
Zdržl se hlasování - 0 hlasů 
Proti - 0 hlasů 
UAS 8 
AS VUT schválil Prof. RNDr. Františka Neumanna, DrSc. za člena VR VUT. 

Na závěr rektor Vavřín informoval členy AS VUT o přeřazení 2 interních členů do externích 
členů VR VUT v souvislosti s ukončením jejich pracovního poměru - Prof. ak. soch. Vladimí-
ra Preclíka a Prof. Dr. Ing. Zdeňka Šaumana, DrSc. AS VUT vzal tuto změnu na vědomí. 
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Ad 5) Zpráva legislativní komise, projednání a hlasování o přijetí   
          Vnitřního mzdového předpisu VUT 
Doc. Friedl předal členům AS VUT dopis předsedy AS Fakulty chemické Ing. Ivana Maška, 
CSc., ve kterém se vyjádřil k Vnitřnímu mzdovému předpisu. Ing. Zmrzlý vznesl dotaz na 
senátory, zda obdrželi dopis od Ing. Podsedníka z FAST, který obsahoval připomínky 
k Vnitřnímu mzdovému předpisu a současně se dotázal senátorů, zda chtějí o těchto dvou ma-
teriálech jednat.Vzhledem k tomu, že připomínkování Vnitřního mzdového předpisu po třech 
prodlouženích bylo definitivně uzavřeno 15.2.1999, konstatovali členové AS VUT, že tyto 
připomínky již nebudou na dnešním zasedání AS VUT projednány.  
Mgr. Božek informoval o jednání legislativní komise, které se uskutečnilo dne 16. 2. 1999. 
Úkolem LK bylo projednání zapracovaných připomínek Mgr. Božka, které předložil na minu-
lém zasedání AS VUT. Jednání LK bylo velmi cenné a vhodné pro konečné znění předpisu. 
Členové LK již z legislativního hlediska nemají další připomínky. Kvestor připomínky, které 
vzešly na zasedání LK dne 16. 2., do materiálu zapracoval a konečná verze Vnitřního mzdo-
vého předpisu byla senátorům rozeslána E-mailem dne 18. února 1999.   
Mgr. Božek při kontrole předloženého materiálu zjistil pouze malé formulační chyby,  kvestor 
Černý zajistí, aby byly zapracovány do konečné verze Vnitřního mzdového předpisu. 
Ing. Zmek požádal o přesunutí odkazu na katalog prací v rámci čl. 5 do jiného odstavce - při-
pomínka bude v písemné formě předána kvestorovi k zapracování. Dále informoval o jednání 
KOR VOS, kterého se dne 19. 2. 1999 zúčastnil kvestor. KOR VOS se zde většinou přítom-
ných  dohodla, že již nebude Vnitřní mzdový předpis dále připomínkovat a zahájila jednání 
nad konkrétním zněním kolektivní smlouvy, ve kterém navrhuje, aby se udělala opatření, kte-
rá by neumožnila snížení tarifních mezd u pracovníků zařazených v mzdové třídě A1. Bude se 
jednat pouze o malý počet pracovníků - asistentů, kteří mají nejdelší praxi. 
Doc. Friedl sdělil, že stále považuje třídu A2 po jejím rozdělení do dvou kategorií A2a a A2b 
de fakto za dvouřádkovou. Kvestor zdůvodnil nutnost řešení, neboť na FAST se týká asi 80 - 
85 % asistentů. Domnívá se však, že se nejedná o řešení trvalé, ale může být v budoucnu roz-
hodnutím AS VUT změněno. 
Prof. Němeček navrhl přijmout celý Vnitřní mzdový předpis s tím, že v doprovodném usnese-
ní bude stanoveno ukončení platnosti rozdělení mzdové třídy A2a a A2b. Vznesl dotaz na 
kvestora, jak tyto tabulky korespondují s návrhem rozpočtu na rok 1999? 
Kvestor Černý sdělil, že připravovaný rozpočet na rok 1999 předpokládá navýšení tarifních 
platů ve srovnání s rokem 1998 v průměru o 10 %. 
Následně členové AS  VUT přistoupili k hlasování. 
 
Hlasování o schválení návrhu Vnitřního mzdového předpisu VUT: 
Ing. Zmrzlý vznesl dotaz, kdo souhlasí s předloženým návrhem Vnitřního mzdového předpisu 
VUT? 
Pro - 15 hlasů 
Zdržel se hlasování - 4 hlasy 
Proti - 0 hlasů 
Doprovodné usnesení: 
Akademický senát VUT chápe dělení přílohy č. 1 k Vnitřnímu mzdovému předpisu VUT 
v dělení mzdové třídy A2 na skupiny A2a a A2b za platné pro rok 1999. Zavazuje vedení 
VUT k tomu, aby do 1 roku přednesla nové řešení. 
Kdo souhlasí s tímto usnesením? 
Pro - 16 hlasů 
Zdržel se hlasování - 3 hlasy 
Proti - 0 hlasů 
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Usnesení bylo přijato. 

UAS 9 
Akademický senát VUT schválil Vnitřní mzdový předpis včetně výše uvedeného návrhu do-
provodného usnesení.  
 
Ad 6) Diskuse k Pracovnímu řádu VUT 
Dne 5. ledna 1999 byl Pracovní řád projednáván na legislativní komisi AS VUT, předkladate-
lé do materiálu zapracovali připomínky, vznesené na tomto jednání a Pracovní řád byl vysta-
ven na www stránkách. Kvestor sdělil, že do materiálu musí být ještě zapracovány některé 
formální úpravy, které vyplývají ze schválení Vnitřního mzdového předpisu a souvisí 
s konečným zněním a registrací Statutu VUT.  

Připomínky k Pracovnímu řádu VUT 
⇒ Doc. Friedl upozornil na § 25, dle jeho názoru je zde otázka bezhotovostního placení řeše-

na v rozporu se současnou legislativou. Obsah paragrafu si navzájem protiřečí, je třeba ho 
přepracovat. 

⇒ Ing. Zmek - čl. 14 a 15 upravit tak, aby byly v souladu s příslušnými odstavci přílohy č. 6. 
V čl. 30, odst. 1 - nahradit text „...je poskytována v ordinaci lékařů...“ textem "...je posky-
tována lékaři...". 

 
Opravené znění Pracovního řádu bude rozesláno E-mailem všem senátorům tak, aby mohl 
tento dokument být projednán na příštím zasedání AS VUT. 
Vnitřní předpis Pravidla hospodaření VUT v Brně bude rozeslán senátorům ihned po dokon-
čení definitivní verze E-mailem. 
  
7)  Různé 
⇒ Doc. Münsterová informovala o zařazení Prof. Němečka a Doc. Zbořila do seznamu návr-

hů zástupců škol v národní hodnotící komisi CEPUS, který zpracovala Rada VŠ. O těchto 
návrzích nebylo zatím hlasováno, neboť dosud nebyl na programu jednání RVŠ. 

⇒ Na jednání předsednictva RVŠ dne 18. 2. 1999 bylo vyhlášeno výběrové řízení 2000, které 
vyhlásil Fond rozvoje vysokých škol (výběrové řízení na projekty podporující koncepční 
vzdělávací rozvoj vysokých škol pro rok 2000). Tento materiál bude zveřejněn na www 
stránkách. 

 
Na závěr AS VUT přijal doporučení, týkající se zpracování vnitřních předpisů fakult:  
AS VUT doporučuje fakultám, aby při tvorbě vnitřních předpisů v maximální možné míře 
dodržely strukturu celoškolských vnitřních předpisů, zejména členění Statutu VUT, včetně 
toho, že budou uvedeny všechny části hlavičkou a v částech, které nebudou použity bude uve-
deno, že  fakulta této části nevyužívá. 
 Pro -  19 hlasů 
 Zdržel se hlasování - 0 hlasů 
 Proti - 0 hlasů 
 Jednomyslně přijato. 

UAS 10 
AS VUT doporučuje fakultám, aby při tvorbě vnitřních předpisů v maximální možné míře 
dodržely strukturu celoškolských vnitřních předpisů, zejména členění Statutu VUT, s tím že   
budou upraveny obsahy v souladu se symetrií škola/fakulta, např. kvestor/tajemník.  V člán-
cích, které nebudou použity bude uvedeno, že  fakulta tohoto článku nevyužívá. 
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Informace o Statutu VUT 
Rektor Vavřín informoval o předložení Statutu VUT MŠMT ČR k registraci. Ze strany minis-
terstva byly vzneseny pouze malé formální připomínky a 3 připomínky věcné. Úpravy Statutu 
VUT před registrací MŠMT obdrželi senátoři písemně na dnešním zasedání.  
Dále proběhla diskuse senátorů k čl. 17, odst. 3  statutu. Mgr. Božek navrhl možnou úpravu 
znění tak, aby byl stanoven interval počtu členů, ohraničený zespoda i shora. Senátoři pověřili 
jednomyslným hlasováním předsedu legislativní komise Mgr. Božka k projednání připomí-
nek k čl. 17 statutu na MŠMT ČR.  
Na příštím zasedání AS VUT se uskuteční hlasování o těchto úpravách a následně bude opra-
vené znění Statutu VUT rozesláno všem senátorům. 

Informace o Stipendijním řádu VUT 
Prorektor Dub požádal členy AS VUT  o prostudování posledního znění Stipendijního řádu, 
které bylo členům AS VUT rozesláno dne 22. 2. 1999 E-mailem. Materiál obsahuje úpravy 
navržené MŠMT, které jsou vesměs formálního a formulačního charakteru. Prorektor Dub 
prosí o porovnání s verzí, kterou schválil AS VUT na svém předchozím zasedání, aby mohl 
být na příštím zasedání AS VUT schválen včetně úprav, navržených MŠMT ČR. 
 
Rektor Vavřín na závěr poděkoval všem přítomným senátorům za spolupráci při tvorbě vnitř-
ních předpisů, které AS VUT projednal a schválil. Je si vědom velkého pracovního úsilí, které 
bylo ze strany členů AS VUT těmto předpisům věnováno. 
 
Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 9. března 1999 v 8:00 hodin v zasedací 
místnosti rektora VUT v Brně, Kounicova 67a. 
 
 
 
PROJEDNANÉ MATERIÁLY: 
1.  Řád výběrového řízení pro obsazování míst akademických pracovníků 
2.  Studijní a zkušební řád VUT 
3.  Vnitřní mzdový předpis VUT 
 
 

 
Ing. Simeon Zmrzlý, CSc., v. r.  

                                                                                                         předseda AS VUT v Brně  
 
 

 
Zapsala: Jarmila Cardová 
 
 
 
 
 
 


